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Írásbeli kérdé s

Dr. Katona Béla
az Országgyű lés Elnöke
részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

„Valódi előrelépést jelent a Szentkirályi utca 7.?” címmel, a Házszabály 91 . §-a alapján
kérdést kívánok benyújtani Dr. Hiller István oktatási és kulturális miniszterhez .
Kérdésemre a választ írásban kérem !

Tisztelt Miniszter Úr !

A Kormány és a Fővárosi Önkormányzat közötti együttműködést szabályozó Budapest
Szerződés 2007 . évi megújításában vállalt kötelezettséget egy országos roma kulturáli s
központ létrehozására Budapesten . Az eredeti tervek szerint egy országos feladatokat is ellátó
intézmény életre hívásáról volt szó, amely a hazai és az európai cigány kultúra bemutatása ,
megismertetése érdekében teret nyújt művészeti és hagyományápoló csoportoknak ,
alkotóműhelyeknek, színházi programoknak, hangversenyeknek, ünnepi műsoroknak ,
koncerteknek, valamint lehetővé teszi szakmai műhely, múzeum és kutatóközpont
kialakítását, képzések, konferenciák befogadását .

2009. év elején egy új koncepcióval állt el ő közösen a Kormány és a F ővárosi Önkormányzat .
Az eredeti terv „lebutított” változatát kívánják létrehozni, a F ővárosi Roma Oktatási és
Kulturális Központot . Ugyanakkor létrehozása a jelenleg működő két másik roma intézmény ,
a Népszínház utcai Napház Khamorro Klubmozi, illetve a részben a Tavaszmező utcában
működő Cigány Ház – Romano Kher összevonásával történne .

A központ létrehozására, vagyis épület-felújításra és funkció szerint i
kialakításhoz 900 millió forintot a MEH biztosít és a m űködés költségeihez csupán évi 100
milliós támogatást biztosít a főváros. Időközben a Fővárosi Önkormányzat váratlanul egy
olyan épület, a Szentkirályi utca 7 . szám alatti ingatlan kijelölése mellett döntött, mely mind a
kormányzat romaügyi egyeztet ő fóruma, mind pedig a Roma Integrációs Tanács vélemény e
szerint alkalmatlan a központ megvalósítására . A volt iskolaépület számos fontos funkciónak
képtelen otthont adni, valamint elhelyezkedése, megközelíthetősége is gátat szabhat a
megfelelő használatnak. A roma civil szervezetek a közgyűlés döntése előtt kérték, hogy a
főváros és a kormány képviselői üljenek velük tárgyalóasztalhoz annak érdekében, hog y
mindenki számára elfogadható döntés születhessen, hosszútávon alkalmas helyszín t
találjanak, valamint az intézmény számára fenntartható biztos pénzügyi hátteret teremtsenek .



Sajnálatos módon a civil szervezetek által bemutatott alternatív javaslatok igazá n
megfontolásra sem kerültek a június 4-i közgy ű lési döntésig.

Tisztelt Miniszter Úr!

Kérdéseim tehát a következ ők :

1. Ön nem gondolja, hogy a túlzott sietség és a megfelelő kommunikáció hiánya
veszélyeztetheti a későbbi folyamatos működést?

2. Ön nem tart-e attól, hogy a F ővárosi Roma Oktatási és Kulturális Központ hosszútávú
működésének pénzügyi háttere bizonytalan ?

3. Ön nem látja veszélyét annak, hogy a meggondolatlan helyszínválasztás akadályozza a
központ tervezett funkcióinak ellátását?

Várom Miniszter Úr válaszát !

Budapest, 2009 . szeptember 15 .

Tisztelettel :

Dr. Nyitrai Zsolt
Fidesz-Magyar Polgári Szövetség
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